
PROTOKÓŁ Nr XLVII/23
z sesji Rady Gminy Łubnice

odbytej dnia 9 maja 2023 roku
 
W sesji udział wzięli wszyscy radni.
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:
 
1.     Anna Grajko – Wójt Gminy
2.     Izabela Pszczoła – Skarbnik Gminy
3.     Leszek Ziółek – Sekretarz Gminy
4.     Sołtysi
   
Proponowany porządek obrad:
 

1.     Otwarcie sesji.
2.     Przedstawienie porządku obrad.
3.     Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok.
4.     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy 
Łubnice na lata 2023-2031.
5.     Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 
nieruchomości gruntowej.
6.     Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy nieruchomości stanowiącej  własność Gminy Łubnice w trybie 
bezprzetargowym.
7.      Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 
dzierżawy nieruchomości stanowiących  własność Gminy Łubnice w trybie 
bezprzetargowym.
8.      Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIV/224/22 Rady Gminy 
Łubnice z dnia 29 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2022-2026 w Gminie Łubnice.
9.      Interpelacje i wnioski radnych.
10.                       Odpowiedzi na interpelacje.
11.                       Wolne wnioski i informacje.

 
Ad. 1
 
P. Przew. – otwieram XLVI sesję i witam wszystkich przybyłych. Na podstawie listy 
obecności stwierdzam, że Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.
 
 
Ad. 2
 



P. Przew. – przedstawił proponowany porządek obrad.  Czy są  jakieś propozycje zmiany 
porządku obrad?
Nie widzę. Wobec tego ja bym prosił o wprowadzenie dodatkowego punktu na dzisiejsze 
obrady projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/289/23 Rady Gminy Łubnice z
dnia 24 marca 2023 r. w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w 
Budziskach.  Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem tej dodatkowej uchwały bardzo
proszę o podniesienie ręki do góry. Wobec tego po punkcie 8 będzie dodany ten właśnie 
projekt uchwały nr czterdzieści siedem łamane przez 297 łamane przez 23.

Przegłosujemy  cały porządek obrad z tym dodanym punktem. Kto z Pań i Panów jest za 
przyjęciem proponowanego jw. porządku?
Porządek przyjęto jednogłośnie.
 
Ad. 3
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2023 rok.
Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.
Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.
P. Przew. – ja mam pytanie takie, subwencja ogólna z budżetu państwa zmniejszona o 
11694,00 zł czym uzasadniono?
P. Skarbnik – dostaliśmy pismo w związku z korektą sprawozdania 27S zmniejszające 
subwencję.
P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?
Nie widzę.  Wobec tego  przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XLVII/291/23
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 15 radnych.
15 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 4
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 2023-2031.
Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.
Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.
P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?
Nie widzę.  Wobec tego  przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XLVII/292/23
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 2023-2031.
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 15 radnych.
15 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.



Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 5
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
w drodze darowizny nieruchomości gruntowej.
Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę.  Wobec tego  przechodzimy do 
głosowania.

Uchwała Nr XLVII/293/23
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości gruntowej.
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 15 radnych.
15 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 6
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej  własność Gminy Łubnice w trybie 
bezprzetargowym.
Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę.  Wobec tego  przechodzimy do 
głosowania.

Uchwała Nr XLVII/294/23
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 
stanowiącej  własność Gminy Łubnice w trybie
bezprzetargowym.
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 15 radnych.
15 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
 
 
Ad. 7
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnych umów dzierżawy nieruchomości stanowiących  własność Gminy Łubnice w 
trybie bezprzetargowym.
Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę.  Wobec tego  przechodzimy do 
głosowania.

Uchwała Nr XLVII/295/23



w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 
stanowiących  własność Gminy Łubnice w trybie bezprzetargowym.
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 14 radnych.
14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 8
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 
XXXIV/224/22 Rady Gminy Łubnice z dnia 29 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2026 w Gminie Łubnice.
Następnie poprosił Panią z Ośrodka Pomocy Społecznej o przedstawienie wydatków na 
realizację Programu
P. Nalepa – przewidywane wydatki na realizację programu na rok 2023 przedstawiają się 
następująco:
- przeciw działanie narkomanii to jest kwota 3000,00 zł, w tym 1 tysiąc na zakup 
materiałów profi9laktycznych, 2 tysiące na działania profilaktyczne w zakresie narkomanii,
- następna część  Przeciwdziałanie alkoholizmowi są to wydatki rzędu 50040,35zł , w tym 
8 tysięcy na wynagrodzenie dla członków komisji, 21208,49 zł na usługi w zakresie 
wsparcia psychologiczno-psychoterapeutycznego dla rodzin i osób z problemem 
alkoholowym, narkomanii i przemocy, działalność świetlic przy szkołach gm. Łubnice, 
prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, 6331,86 zł na zakup ulotek, materiałów 
profilaktycznych i materiałów biurowych dla potrzeb Komisji, 11 tysięcy na dofinansowanie 
działań edukacyjnych (turnieje, konkursy) związanych z profilaktyką alkoholową i 
narkomanią dla dzieci i młodzieży szkolnej organizowanych przez Centrum Kultury w 
Łubnicach i Ochotniczej Straży Pożarnej, realizację bieżących zadań stosownie do 
zachodzących potrzeb wynikających

z realizacji Programu, 500 zł na opłaty za wydanie opinii ws. uzależnienia

i opłaty sądowe i 3 tysiące są to koszty szkoleń w zakresie profilaktyki i przeciwdziałania 
przemocy.

Czy są pytania do tego projektu uchwały?
P. Bolon – chciałam zapytać czy na naszej gminie jest problem narkomanii i czy dużo jest 
takich osób?
P. Nalepa – u nas nie zgłoszenia problemu z narkomanią, raczej problem właśnie 
alkoholowy.
P. Bolon – w szkołach nie ma?
P. Nalepa – nic nam na ten temat nie wiadomo.
P. Przew. – czy są jeszcze pytania?  Nie widzę.  Wobec tego  przechodzimy do 
głosowania.

Uchwała Nr XLVII/296/23



w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIV/224/22 Rady Gminy Łubnice z dnia 29 marca 2022 r.
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2026 w Gminie Łubnice.
                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 14 radnych.
14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 9
 
P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały nr 
XLVI/289/23 Rady Gminy Łubnice z dnia 24 marca 2023 r. w sprawie likwidacji Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Budziskach. 

Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę.  Wobec tego  przechodzimy do 
głosowania.

Uchwała Nr XLVII/297/23
w sprawie w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/289/23 Rady Gminy Łubnice z dnia 24 
marca 2023 r. w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Budziskach. 

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu
Głosowało 14 radnych.
9 głosowało za, 3 głosy wstrzymujące się i 2 głosy przeciw przeciw.
Uchwała została podjęta.
Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.
 
Ad. 10
 
Brak interpelacji.
 
Ad. 11
 
Brak odpowiedzi na interpelacje.
 
Ad. 12
 
P. Przew. – ponieważ mamy Panią Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej bardzo proszę 
żeby nam przedstawiła tak w skrócie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Łubnicach za 2022 rok. Sprawozdanie będzie w biurze rady kto z Państwa 
będzie zainteresowany to oczywiście każdy ma dostęp do tego a Pani Kierownik nam w 
skrócie przedstawi.
P. Kierownik – sprawozdanie roczne. Zgodnie z art. 110 ust. 9 ustawy z dnia 12 marca 
2004 roku o pomocy społecznej Ośrodek Pomocy Społecznej jest obowiązany przedłożyć 
Radzie Gminy roczne sprawozdanie z działalności Ośrodka. Oraz przedstawia potrzeby w 
zakresie pomocy społecznej. Ośrodek w Łubnicach przedstawia roczne sprawozdanie z 



działalności. Podobnie jak w latach ubiegłych również w 2022 roku zachodziło wiele 
zmian  w sytuacji społeczno gospodarczej kraju rzutujących na zadania służb pomocy 
społecznej. Analogicznie jak w latach poprzednich misją ośrodka jest efektywne i 
skuteczne wspieranie mieszkańców gminy Łubnice. Na bazie wieloletnich doświadczeń z 
realizacji zadań spoczywających na ośrodku, kładziono szczególnie nacisk na 
zapewnienie wysokiej jakości usług, podnoszenie kompetencji kadry oraz oferowanie 
mieszkańcom gminy form wsparcia stanowiących odpowiedź na zidentyfikowane potrzeby.
Ośrodek dołożył wszelkich starań aby sprostać wyzwaniom z koniecznością sprawnej 
obsługi świadczeń. Po za działalnością realizowaną do tej pory kontynuowany był program
Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej 2022 rok, dodatek osłonowy, dodatek węglowy, 
dodatek dla gospodarstw domowych, dodatek elektryczny oraz pomoc dla obywateli 
Ukrainy.
P. Przew. – dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania dotyczące tego tematu? Nie widzę. W 
ramach informacji Pan Sekretarz tutaj chce zabrać głos.
P. Sekretarz – szkoda, że jest tak nie wielkie grono Sołtysów dzisiaj, bo akurat to pismo 
dotyczy sołtysów. Jest z Urzędu Marszałkowskiego pismo dotyczące zjazdu sołtysów 
Wąchock 2023 i zaproszenie z programem oraz koszty jakie sa do poniesienia. Prosiłbym 
radnych żeby przekazać sołtysom chętnym do wzięcia udziału w tym turnieju o zgłoszenie 
się do nas przekażemy im warunki udziału w turnieju, może ktoś się zgłosi i będzie chętny 
do wzięcia udziału. Były takie lata, że brali od nas udział sołtysi w takim zjeździe. Jak jest 
okazja to proszę o informację i o to żeby się do nas zgłosili. Opłata jest 200 zł za dzień 
plus startowa 30 zł na stowarzyszenie, za udział w zjeździe 250 zł.
P. Przew. – koszty by były poniesione przez Gminę.
P. Bolon mam pytanie, korzystając z tego, że są sołtysi o ten dodatek Pani Wójt kiedyś 
mówiła, że musi być 10 lat a tutaj ktoś się upierał, że 8 lat.
P. Wójt – nie, ustawodawca przewidywał 2 kadencje ale okres co najmniej 10 lat ponieważ
obecna kadencje są kadencjami 5 letnimi. Natomiast w wyniku głosowania w sejmie i taka 
jest w tej chwili przez sejm przyjęta ustawa zostało to zmienione i jest minimum 2 kadencje
jednak okres trwania tych kadencji jest 8 lat. Jak ktoś był sołtysem przez 2 kadencje to 
uzyskuje zgodnie z tą ustawą, która jeszcze całego procesu legislacyjnego nie przeszła bo
jeszcze nie jest podpisana przez Prezydenta, w związku z tym nie jest jeszcze 
obowiązującym prawem. Na pewno trzeba będzie składać odpowiedni wniosek do 
odpowiedniego organu rentowego i wtedy dopiero ten dodatek 300 zł będzie można 
otrzymać. Tak jak Państwa informowałam wcześniej w momencie kiedy był projekt ustawy 
i obowiązywały 2 kadencje i 10 lat to na terenie naszej gminy było w tej chwili już 
uprawnionych 16 osób. W związku z tym, że teraz ten okres uległ skróceniu to będzie 
więcej tych osób, bo już nawet sołtysi przychodzili co byli tylko 2 kadencje 4 letnie więc 
będzie na pewno tych osób więcej. Jeszcze żeśmy takiego rozeznania nie robili bo 
dopiero jak przyjdzie konkretnie i będzie ustawa uchwalona to będziemy to sprawdzać. 
Już w tej chwili są sołtysi, którzy się już kwalifikują ale nie mają jeszcze wieku 
emerytalnego. To będzie dosyć duża liczba osób bo tak jak nasza gmina liczy 19 sołectw i 
nie jest jedną z największych gmin a jest już tych osób 16 czyli będzie na pewno ponad 20
osób, które się będą kwalifikowały na dzień dzisiejszy do tego dodatku 300 zł.  jest to 
dodatek do emerytury więc nikt go wcześniej nie dostanie tylko z chwilą przejścia na 
emeryturę.
P. Gromny – a wnioski każdy będzie sobie składał sam?



P. Wójt – tak, tylko pewnie będzie potrzebne potwierdzenie z Gminy, że dana osoba była 
sołtysem przez osiem lat, przez 2 kadencje. Na pewno jakieś dokumenty będą od nas 
żądali, bo tak to każdy by poszedł i powiedział, że był sołtysem. To ka jak ze strażakami 
tylko u nich żądają zeznania świadków a tuta pewnie nie będzie zeznań świadków zresztą 
jeszcze nie wiadomo co będą żądali pewnie zaświadczenie z Urzędu Gminy.
P. Przew. – dziękuje bardzo. Kto ma jeszcze jakieś pytania? Sprawy różna proszę 
Państwa wszystkie sprawy możemy poruszać.
P. Sekretarz – dla sołtysów są jeszcze takie zaproszenia od ojców cystersów z Jędrzejowa
proszę sobie je wziąć kto ma ochotę i skorzystać z tej imprezy.
P. Wójt – ja tylko tak proszę Państwa informacyjnie w odniesieniu do tego programu 
Maluch plus, do którego składaliśmy wniosek i do którego zostaliśmy zakwalifikowani chcę
poinformować Państwa, że niestety ale będziemy musieli zrezygnować z tego programu, 
bo zostało wstępnie złożone 4 deklaracje i jeszcze jedna osoba się deklaruje. Jest w 
sumie pięcioro dzieci, które deklarują rodzice dzieci, którzy deklarują udział w zajęciach 
żłobkowych. Natomiast tak jak mówiłam na wspólnym posiedzeniu komisji ta minimalna 
liczba osób, która musi być spełniona żebyśmy nie zwracali tej dotacji, którą otrzymamy to 
było 13 osób. Gdyby było 10 to można by jeszcze zaryzykować, natomiast przy tej liczbie 
to nie ma szans żebyśmy te warunki, które są w tym programie spełnili.
P. Bolon – to może wejść w rozbudowę przedszkola, bo słyszałam, że brakuje miejsc w 
tym przedszkolu.
P. Wójt – proszę Państwa jeśli będą takie potrzeby, będą ruszały nabory z perspektywy 24-
27 i tam też będzie możliwość wykonania remontu i utworzenia dodatkowych oddziałów, 
natomiast nie jest tak, nie wiem skąd się ta informacja bierze, że brakuje miejsc. Faktem 
jest, że w Łubnicach jest pełne obłożenie natomiast w Wilkowej na dzień składania 
projektów organizacyjnych było osiemnaścioro dzieci zapisanych a Gacach było 
dwanaścioro dzieci. Oddział przedszkolny może liczyć 25 osób. Tak,  że w tych 
przedszkolach miejsca jeszcze są, natomiast jeśli będzie taka, ponieważ perspektywa 
demograficzna nie jest pocieszająca w związku z tym należy się liczyć z tym, że w 
przyszłości jeszcze odległej ale jeżeli tak to będzie postępowała to tak jak już mówiłam na 
komisjach dojdzie do tego, że na terenie gminy będzie funkcjonowała jedna placówka 
oświatowa. Wtedy tych dzieci może być troszeczkę więcej. Jeśli będzie taka potrzeba to 
będziemy rozbudowywać. Zastanawiamy się ile dzieci zapisze się do żłobka a jeżeli nie 
tworzy się tego żłobka to tą bazę lokalową będziemy mogli wykorzystać na utworzenie 
jeszcze może jednego oddziału aczkolwiek w zależności od tego jakie będą 
zapotrzebowania bo proszę Państwa jeżeli jest 1 czy 2 przedszkolaków to też się nie 
utworzy. Można zrobić mniejsze grupy ale trzeba się tez liczyć z tym, że im jest mniejszy 
czy to oddział przedszkolny czy to oddział szkolny to tym są wyższe koszty utrzymania. 
Nie zależnie od tego czy jest 3 uczniów czy 20 to te same koszty osobowe się ponosi. 
Musza mieć takie same godziny i tak samo musi być zatrudniony nauczyciel.
P. Szymański – chciałem zapytać bo tu się sprawa nagłośniła w Łubnicach w związku z 
tym pomnikiem sowieckim. Ludzie się pytają co żeśmy uchwalili, co żeśmy postanowili. 
Sołtys też był u mnie w tej sprawie rozmawialiśmy no i na razie nic nie wiadomo. Ogólnie 
w całej Polsce pomniki posowieckie się burzy.
P. Wójt – dziwny jest ten głos Pana Radnego ponieważ były ogłoszone konsultacje 
społeczne i z konsultacji społecznych jakie były przeprowadzone w miejscowości Łubnice 



ja to podawałam 2 głosy były za zburzenie, 8 głosów było przeciwko a 10 głosów było 
wstrzymujących się.
P. Szymański – ale inne głosy tez są bo nie wszystkich sołtys zawiadomił.
P. Bolon – to nie dotyczy tylko Łubnic tylko całej gminy dotyczy.
P. Wójt – proszę Państwa konsultacje społeczne byłe ogłoszone na stronie internetowej i 
każdy się mógł wypowiedzieć. Ja się w ogóle dziwię temu głosowi. Natomiast zostało 
skierowane pismo, ponieważ z Instytutu Pamięci Narodowej propozycja była taka żeby 
ewentualnie w miejsce tego pomnika wybudować jakiś inny pomnik, który upamiętniał by 
ofiary II Wojny Światowej. Była taka propozycja spotkania do tej pory do takiego spotkania 
nie doszło. Kolejny raz napisaliśmy pismo, że jesteśmy otwarci na tą dyskusję. Natomiast 
przecież Państwo jako Rada Gminy możecie taką decyzję podjąć. Tak jak podejmujecie o 
budowie drogi czy o remoncie drogi czy o budowie szkoły tak samo tutaj przecież Państwo
możecie podjąć tą decyzję.
P. Bąk – Pani Wójt czy w Gacach jest zapłacone za ten pomnik czy dalej nie?
P. Wójt – myślę, że nie. Natomiast pomnik stoi i myślę, że to tak jakby sprawa się 
zakończyła.
Pan Bąk – myślę, że trzeba to zostawić, gwiazda czerwona zamalowana nie widać.
P. Motyl – tego co wiem to tam i Polacy byli pochowani.
P. Wójt – no więc proszę Państwa skąd się to bierze. Były takie głosy bo ja mówię to już 
było kilkanaście lat do tyłu kiedy była taka akcja prowadzona, że niszczymy takie pomniki. 
I tu się pojawiły takie głosy, że nie wiadomo czy tam są tylko Rosjanie ale mogą być też 
Polacy. Czy nie wiadomo czy tam nie ma jakiś szczątków i dlatego to tak jakby się 
wyciszyło.
P. Szymański – prawdopodobnie była ekshumacja.
P. Wójt – na tej samej zasadzie myśmy wcześniej słyszeli, że prawdopodobnie, nie 
wiadomo
P. Szymański – ale może jest gdzieś jakaś dokumentacja, to po wojnie to powinno być.
P. Wójt – tymi sprawami zajmuje się Instytut Pamięci Narodowej. Jeżeli Instytut Pamięci 
Narodowej podejmie taka decyzję, że np. rozburzamy to rozburzymy a jak Rada Gminy 
chce taką decyzję podjąć to przecież też nic nie stoi na przeszkodzie. Na dzień dzisiejszy 
sprawa wygląda następująco, takie pismo zostało dzisiaj podpisałam, przedstawiłam 
wyniki konsultacji i przypomniałam, że jesteśmy na te rozmowy otwarci, co Instytut 
Pamięci Narodowej zaproponuje mu się do tego odniesiemy i dostosujemy. 
Nadmieniam,  że nie ma żadnych symboli, które były a które są niedopuszczalne i ne 
zgodne z prawem na tym pomniku  nie występują.
P. Gromny – a zawiesić tablicę wspólną ofiary II Wojny Światowej i temat zamknięty.
P. Wójt – wszelkie napisy na pomnikach muszą być ustalane to nie można sobie tak po 
prostu bez pozwolenia zrobić. To wszystko trzeba ustalać właśnie z Instytutem Pamięci 
Narodowej i później z Urzędem Wojewódzkim jaka treść tam powinna być zawarta. W tej 
chwili jest to tylko cokół, na którym nie ma nic a pod spodem nie wiadomo co.
P. Golba – sołtysi dostali takie zgłoszenia zbiorników bezodpływowych, czy to wszyscy 
muszą wypełniać?
P. Sekretarz – wszyscy.
P. Motyl – a w jakim to czasie trzeba oddać?
P. Golba – do 31 maja.



Pan Bąk – chciałem zapytać odnoście tej inwestycji kanalizacyjnej w kierunku Przeczowa, 
na jakim to jest etapie? Bo tam chyba przetarg jest już rozstrzygnięty tak?
P. Wójt – tak, w tej chwili to już chyba jest rozstrzygnięty przetarg na IV i V etap. Tak, że 
już Przeczów byłby objęty tą inwestycją po tym przetargu. Dwa etapy były ogłoszone 
związane to jest z przyznanymi środkami z Polskiego Ładu. Jeden wygrała ta firma, która 
w tej chwili robi i robiła na naszym terenie sieć kanalizacyjną a drugi wygrała firma z 
Koprzywnicy.
Pan Bąk – czyli my już nie musimy zgłaszać tych zbiornikow bezodpływowych.
P. Wójt – trzeba zgłaszać, bo jeśli ktoś ma przydomową oczyszczalnię ścieków to nie musi
się przyłączać do kanalizacji natomiast zgodnie z przepisami jeżeli ktoś ma szambo to w 
ciągu określonego czasu należy się do istniejącej siei kanalizacyjnej podłączyć.
P. Kozioł – następny etap kiedy będzie?
P. Wójt – w zależności od tego kiedy otrzymamy środki.
P. Bolon – jak ktoś ma przydomową oczyszczalnię tak jak w Budziskach to nie może się 
podłączyć?
P. Wójt – nie tam nie ma kanalizacji i na razie nie będzie. Tamte miejscowości gospodarkę 
ściekową mają rozwiązaną przez przydomowe oczyszczalnie ścieków.
P. Bolon – a jak ktoś nie ma?
P. Wójt – to musi mieć szambo. W tej deklaracji wypełnia jakie ma szambo o jakiej 
pojemności, z kim ma podpisana umowę na wywóz tego szamba. Jeżeli gmina odbiera 
ścieki czy to z przydomowej oczyszczalni czy z szamba to tak się wpisuje. Gmina jest 
takim samym odbiorcą jak inni przedsiębiorcy.
P. Golba – jak często trzeba opróżniać z oczyszczalni czy z szamba?
P. Wójt – w zależności od tego jaki jest typ oczyszczalni to tam jest napisane jak często 
trzeba opróżniać. Są typy, że raz do roku czy raz na 2 lata.  W zależności od tego jaki kto 
ma typ tej oczyszczalni zamontowany. Natomiast szamba to się wywozi w zależności od 
potrzeb.
P. Szymański – jeszcze mam pytanie czemu z tej kanalizacji tak śmierdzi?
P. Przew. – z kanalizacji śmierdzi?
P. Wójt – problem ten była zgłaszany tez na Górce, dotyczył też naszego budynku. Po 
prostu trzeba sobie zmienić syfony i odpowietrzniki.
P Motyl -= ja chciałem zgłosić ten chodnik bo mi mieszkańcy mówią, że koło Komasary się
zawalił.
P. Wójt – to jest droga powiatowa, jest Radny Powiatowy proszę przyjąć zgłoszenie.
Pan Bąk – zanotowałem.
P. Sekuła – jak jest Radny Powiatowy to ja jeszcze odnośnie tego oświetlenia. Czekamy 
już tyle lat, pół kilometra jest beż żadnej lampy. To wszystko się tak przeciąga bo projekty 
bo to i tamto. Obiecywali i nie do końca wywiązali się z obietnic.
Pan Bąk – ja nie wiem co Wam Rejon obiecał odnośnie oświetlenia ulicznego.
P. Sekuła – tu chodzi o pieniądze.
Pan Bąk – z tego co wiem to nie ma takiej lampy w powiecie żeby była utrzymywana przez
powiat.
P. Sekuła – ja wiem ale to jest droga powiatowa i dobrze by było żeby te lampy się tam 
świeciły.
Pan Bąk – przy drodze krajowej na Przeczowie tez mamy lampy i nie krajówka za to płaci 
tylko Urząd Gminy.



P. Sekuła – to już jest dalsza kwestia kto będzie płacił tylko chodzi o zrobienie.
Pan Bąk – jeśli chodzi o samo pozwolenie to nie jest problem.
P. Wójt – to jest inwestycja. Która ma być realizowana przez Rejon i tutaj ani Powiat ani 
Gmina nie maja wpływu na to kiedy oni będą to realizować. My możemy jedynie, to co już 
wielokrotnie żeśmy robili czyli wysyłali pismo i zawsze jest ta sama odpowiedź, że było na 
etapie dokumentacji a w tej chwili odpowiedzi są takie, że będzie realizowane w 2024 roku
oczywiście w miarę posiadanych środków.
P. Sekuła – ale a w tej odpowiedzi chodzi o modernizację a tu chodzi żeby jeszcze 
kawałek pociągnąć, bo co będą modernizować jak tam jej w ogóle nie ma linii.
P. Wójt – ale to jest to zadania, o którym cała czas jest mowa, czyli zbliżenie słupów 
energetycznych do drogi.
P. Witek – będzie oświetlenie robione jak będą przesunięte słupy. Ja tez dzwonię bardzo 
często i ostatnio mi powiedzieli, że jeszcze nie maja pełnej dokumentacji.
P. Sekuła – przy tej drodze jest tez zły chodnik z uskokiem.
Pan Bąk- rozmawialiśmy przed sesją z Panią Sołtys i z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Powiatowy o odcinku drogi od Wilkowej w kierunku Podlesia jest złożony wniosek w 
Urzędzie Marszałkowskim, Wojewódzkim w tej chwili jest oceniany jeżeli to przejdzie to 
jest do realizacji. Rozmawialiśmy tez na temat tego chodnika jak będzie robiona droga to i 
chodnik.
P. Sekuła – problem jest też z tymi domami, które się pobudowały w kierunku Łubnic, to 
jest tez droga powiatowa i ludzie mi zgłaszają żeby tam zrobić chodnik.
Pan Bąk – jest tam prosty odcinek i jest naprawdę niebezpiecznie. Pan Dyrektor 
zobowiązał się dzisiaj, że się zorientuje czy będzie gdzie zrobić chodnik.
P. Przew. – był zgłaszany jeszcze do Pani Radnej Powiatowej problem rowów od Łubnic w
stronę Czarzyzny, bo w sumie to te rowy już nie za bardzo istnieją zrównały się z polami to
jest jedna sprawa. Druga sprawa najważniejsza to tam miał być przerobiony na drodze 
powiatowej przepust, zwiększony, koło stacji wodociągowej.
Pan Bąk – historia tego przepustu jest już bardzo długa i zawiła, że tak powiem.
P. Przew. – ale tam się miało cos projektować w tym temacie, czy to jest tak czy nie?
Pan Bąk – to chyba jeszcze było za Dyrektora Suski ale wszystkie te domy w Czarzyzny i 
Pan Kalinowski interweniowały, że będzie ich zalewać.
P. Przew. – no tak ale Struga Beszowska była niedrożna a teraz jest wyczyszczona więc 
wody by odebrała. Wcześniej była zamulona to nie odbierała wód. W każdym bądź razie 
temat jest nie zakończona a stacja uzdatniania wody u nas to jest zagrożona jeśli są 
troszkę większe wody a już nie mówię o powodzi.
Pan Bąk – Panie Przewodniczący ja przypuszczam, że żeby zmienić ten przepust pod 
drogą powiatową to trzeba mieć pozwolenie na to a to nie jest taka łatwa sprawa bo to jest
własność Wody Polskich i trzeba ich zgodę.
P. Przew. – no tak, ale to już była rozmowa z Wodami Polskimi. To znaczy, że nic się nie 
dzieje w temacie.
P. Szymański – czy idziemy na wycieczkę do Lipin?
P. Przew. – tak.
P. Bolon – czy park to jest zamknięty czy każdy może sobie zwiedzać?
P. Wójt – park nigdy nie był zamknięty po za okres kiedy były prowadzone prace i był 
zamknięty jako teren budowy. Natomiast teraz cały czas jest otwarte i z tego co wiem to 
tam korzystają ludzie spacerują siedzą na ławeczkach.



P. Motyl – tak tylko, że tam by się przydało trochę tych ławek tam dalej bo tu jest za dużo a
tam nie nic.
P. Wójt – jak będzie tych za mało to będziemy dokupować.
P. Motyl – to nie o to chodzi ale jak ktoś pójdzie na spacer tam daleko ustanie to chciałby 
usiąść odpocząć a nie ma gdzie.
 
P. Przew. – czy jeszcze ktoś chce zabrać głos? Nie widzę wobec tego zamykam obrady 
dzisiejszej sesji Rady Gminy w Łubnicach. Dziękuję bardzo wszystkim za przybycie.
 
Sesja trwała 1 godzinę i 28 minut.
 
Na tym protokół zakończono o podpisano.
 
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady Gminy

Henryka Rogala                                                            Marian Komasara


